

Editor's Note / Note du Directeur

Gregory S. Kealey

Volume 17, 1986

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/llt17en01>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Canadian Committee on Labour History

ISSN

0700-3862 (print)

1911-4842 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Kealey, G. S. (1986). Editor's Note / Note du Directeur. *Labour/Le Travailleur*, 17, 6-7.

EDITOR'S NOTE

THIS SEVENTEENTH ISSUE OF *L/LT* marks our tenth anniversary of publishing. From our rather humble beginnings as an annual in 1976, we feel we have come a long way. To begin our birthday celebrations, we will publish shortly our second index which covers issues 8/9 to 17. *L/LT* 8/9 contained an index of *L/LT* 1 to 7. Birthdays should also be times of reflection and assessment. Thus at the forthcoming Winnipeg meetings of the Canadian Historical Association (*CHA*), 6-9 June, we shall be hosting two such sessions. On Friday evening, 6 June, the Committee on Canadian Labour History (*CCLH*) and the Committee on Socialist Studies will hold a session on The American Social History Project which will include a presentation of their film "1877: The Grand Army of Starvation" and three of their slide shows: "The Big 'H'," "Tea Party Etiquette," and "Daughters of Free Men: Life and Labour in the Lowell Mills." Discussion of this massive enterprise, founded by the late Herbert Gutman, will be led by Steven Brier, the project's director, and comments will be offered by Linda Kealey and David Montgomery. A birthday party for *L/LT* will follow. During the *CHA* meetings, the *CCLH* will co-sponsor a session on "The Impact of Working-Class Studies on the Writing of Social History, 1976-1986." Chaired by Veronica Strong-Boag and Gregory Kealey, commentaries will come from Bettina Bradbury, David Montgomery, Leo Panitch, and Bruno Ramirez. We hope as many of our readers and members as possible will turn out for these events and help make them successful.

Gregory S. Kealey

NOTE DU DIRECTEUR

CE DIX-SEPTIÈME NUMÉRO de *L/IT* marque le dixième anniversaire de la revue. De nos modestes débuts en tant que publication annuelle en 1976, nous considérons avoir fait beaucoup de chemin. Pour inaugurer les festivités à l'occasion de notre anniversaire, nous ferons paraître bientôt notre deuxième index des numéros 8/9 à 16. *L/IT* 8/9 contenait déjà un index des numéros 1 à 7.

Les anniversaires doivent aussi être un temps pour réfléchir et faire le point. À cet effet nous convoquerons deux sessions lors des réunions des Sociétés savantes, qui se tiendront à Winnipeg du 6 au 9 juin. Le vendredi soir, 6 juin, le Comité sur l'histoire du travail au Canada (CHTC) et le Comité des Études socialistes organiseront une session conjointe sur le Projet d'histoire sociale américaine alors que l'on présentera le film réalisé par le projet: «1877: The Grand Army of Starvation» ainsi que trois programmes de diapositives: «The Big 'H,» «Tea Party Etiquette,» et «Daughters of Free Men: Life and Labour in the Lowell Mills.» Steven Brier, directeur du projet, mènera une discussion sur cette vaste entreprise. Linda Kealey et David Montgomery présenteront ensuite des commentaires. Cette soirée se poursuivra par une fête pour célébrer l'anniversaire de la revue.

Le CHTC, conjointement avec la Société historique du Canada, organise une session sur «le rôle des études sur les classes sociales dans la rédaction de l'histoire sociale, 1976-1986.» Cette session sera présidée par Veronica Strong-Boag et Gregory Kealey. Bettina Bradbury, David Montgomery, Leo Panitch, et Bruno Ramirez présenteront des commentaires. Nous espérons que nos membres et lecteurs/trices viendront en grand nombre à ces réunions afin d'en assurer le plus grand succès.

Gregory S. Kealey